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PROTOKÓŁ 0012.3.2.2020 
z posiedzenia Komisji Edukacji  

w dniu 19 lutego 2020 roku 
 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala 130 A. 
Czas posiedzenia:14.30- 15.50 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności.  
 

Porządek obrad  

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieżące: 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2020 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Publicznego 
Przedszkola Nr7 w Jastrzębiu-Zdroju, 
 

 Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr I.13.2020 z dnia 30.01.2020                      
w sprawie ustalenia kryteriów naboru w drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, prowadzonych przez Miasto 
Jastrzębie-Zdrój oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 
tych kryteriów, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Ogólnokształcącego 
dla Dorosłych wchodzącego w skład Zespołu Szkół Handlowych w Jastrzębiu-
Zdroju,  
 

 Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Branżowej Szkoły I stopnia               
nr 2 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Handlowych w Jastrzębiu-Zdroju, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej nr 1 
wchodzącej w skład Zespołu Szkół Handlowych w Jastrzębiu-Zdroju, 
 

 Statut Miasta Jastrzębie-Zdrój- projekt, 
 
 Sprawozdanie z art. 30a KN za rok 2019. 

 

4. Działalność Zespołu Interdyscyplinarnego w mieście  

5. Wolne głosy i wnioski 
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6. Przyjęcie protokołu z dnia 22 stycznia 2020 r.  

7. Zakończenie posiedzenia  

 

Ad. 1 

Otwarcia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Jarosław Potępa. Powitał 
przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  

Ad.2 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 3 

Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Publicznego 
Przedszkola Nr 7 w  Jastrzębiu-Zdroju, 
 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Stanisław Faber.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie- Zdrój, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Zastępca Skarbnika 
Miasta – Katarzyna Prątnicka.  

Andrzej Matusiak 
 - Do czego ma służyć  wyświetlacz LCD w gabinecie  Pani Prezydent? 
 
Roman Foksowicz 
 - Do prezentacji multimedialnych.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2020 rok, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Zastępca Skarbnika 
Miasta – Katarzyna Prątnicka.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
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 Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr I.13.2020 z dnia 30.01.2020                      
w sprawie ustalenia kryteriów naboru w drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, prowadzonych przez Miasto 
Jastrzębie-Zdrój oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 
tych kryteriów, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Stanisław Faber.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
 

 Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Ogólnokształcącego 
dla Dorosłych wchodzącego w skład Zespołu Szkół Handlowych w Jastrzębiu-
Zdroju,  

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Stanisław Faber. Proszę Państwa odniosę się do wszystkich trzech 
projektów uchwał ponieważ są to szkoły do których nie ma naboru i funkcjonują  
w ramach ZSH. Zgodnie z obowiązującymi przepisami musimy to zrobić do końca 
lutego. Są to uchwały intencyjne, które podlegają zaopiniowaniu przez Śląskiego 
Kuratora Oświaty. Jeśli uchwały zostaną zaopiniowane pozytywne wówczas 
planujemy przedstawić projekty uchwał dotyczące likwidacji tych szkół, a 
równocześnie rozwiązania ZSH. Jedyną szkołą która pozostanie to będzie 
Technikum nr 3 w ZSH. Spotkałem się z nauczycielami ZSH i z inicjatywy samych 
nauczycieli wyszła propozycja likwidacji szkoły. Gdyby kierunki kształcenia miałyby 
być przeniesione to wydaje nam się, że tylko do ZS nr 2. Mieliśmy na uwadze 
zapewnienie nauczycielom ZSH etatów. Mamy pewną symulację. Sadzę, że  
nauczycielom ZSH uzupełnimy godziny. Chcemy się w przyszłości skupić na 
utworzeniu szkoły branżowej II stopnia.  

Andrzej Matusiak 
 - Czy były konsultacje ze związkami zawodowymi oświaty? 
 
Stanisław Faber 
 - Na tym etapie jeszcze nie, ale będziemy rozmawiać.  
 
Jarosław Potępa 
 - Szkoły, które wchodziły w skład ZSH trzeba po prostu wykreślić z ewidencji.  
 
Stanisław Faber 
 - Dyrektor ZS nr 2 zwrócił się do Wojewódzkiej Rady Rynku Pracy o możliwość 
utworzenia tych kierunków w szkole.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Branżowej Szkoły I stopnia               
nr 2 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Handlowych w Jastrzębiu-Zdroju, 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 

 Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej nr 1 
wchodzącej w skład Zespołu Szkół Handlowych w Jastrzębiu-Zdroju, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 

 
 Statut Miasta Jastrzębie-Zdrój- projekt, 

 
Roman Foksowicz 
 - Projekt statutu to wersja wypracowana przez zespół statutowy. Wersja nie jest 
do końca spójna i wymaga pracy. Pojawiły się uwagi formalne dot. Statutu Miasta 
przedstawione przez prawnika. Zespół Statutowy będzie pracował dalej. Pracujemy 
nad elektronizacją pracy radnego. Rezygnacje z wersji papierowej nowy system 
głosowania.  
 
Komisja zapoznała się z projektem Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój 
 

 Sprawozdanie z art. 30a KN za rok 2019. 
 

Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem.  
 
Ad.4 

Działalność Zespołu Interdyscyplinarnego w mieście  

Jarosław Potępa 
 - Proszę gości o zabranie głosu.  
 
Klaudia Nietrzepka 
 - Zespół Interdyscyplinarny działa w strukturach Ośrodka Pomocy Społecznej.  
Na chwilę obecną prowadzi Zespół 5 pracowników zatrudnionych w wymiarze 4,5 
etatu. W tej grupie realizowane są zadania. Poza bieżącą pracą, prowadzeniem 
procedur, niebieskich kart podejmowanych jest szereg innych działań. W tym roku 
po raz pierwszy został ogłoszony konkurs „Prometeusz Śląski”. Na dzień 
pracownika socjalnego typowaliśmy kandydatów do wyróżnień w dziedzinie 
pomocy społecznej. Wytypowaliśmy Przewodniczącą Zespołu 
Interdyscyplinarnego, która zdobyła wyróżnienie. Sporo jest działań i widzimy, że 
Zespół Interdyscyplinarny zaczyna działać interdyscyplinarnie. Nie spoczywa to 
tylko na moich pracownikach. Każdy z członków zespołu się angażuje.  
 
Jarosław Potępa 
 - Spotkałem się z pytaniem dlaczego taki temat na Komisji Edukacji będzie 
omawiany. Jeśli chodzi o kwestię edukacji to są mocno powiązane z tym co dzieje 
się w mieście, rodzinach. Bardzo często to OPS ma wiedzę, a do szkół pewna 
wiedza nie dochodzi. Inaczej trzeba podejść do dziecka, które funkcjonuje  
w normalnej rodzinie, a inaczej do dziecka z dysfunkcjami co przekłada się na 
frekwencję w szkole, problemy. Dla mnie to co dzieje się w domu przekłada się na 
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wyniki dziecka w szkole. Uważałem, że wprowadzenie tego tematu na Komisję 
Edukacji jest jak najbardziej zasadne.  
 
Iwona Mikołajczyk 
 - 2 lata temu na połączonej komisji Edukacji i Polityki Społecznej przedstawialiśmy 
działalność Zespołu Interdyscyplinarnego. Zespół Interdyscyplinarny w naszym 
mieście bardzo prężnie działa. Podejmujemy wiele działań interdyscyplinarnie  
i udaje się to. Ustawodawca nałożył na nas obowiązek utworzenia zespołu 
interdyscyplinarnego. W każdej Gminie i Powiecie musi być powołany taki zespół. 
Ustawodawca przewidział, że w takim zespole mają znaleźć się osoby, które będą 
przedstawicielami jednostek, które są wymienione w ustawie. W 2011 roku powstał 
zespół interdyscyplinarny. Aktualnie zespół liczy 16 osób. 10 przedstawicieli 
jednostek w zespole pracuje. Zamysł był taki, aby spotkały się osoby, które 
popatrzą na przemoc z różnych perspektyw. Na spotkaniach ustalamy strategiczne 
działania – Co możemy zrobić, aby skalę zjawiska przemocy zmniejszyć. Są to 
działania profilaktyczne. Zaczęliśmy od szkoleń nie tylko członków zespołu, ale 
również zaczęliśmy szkolić oświatę, służbę zdrowia, KMP, OPS, jednostki , które w 
swojej pracy działają w obszarze przemocy w rodzinie. Przełożyło się to na lepszą 
i skuteczniejszą pracę. Coraz częściej spotykamy się  z sygnałami  gdzie dzieci 
zgłaszają przemoc w rodzinie. Oświata ma swoje wytyczne, które powinna 
stosować i spełniać. Jest 5 jednostek, które mogą rozpocząć procedurę niebieskiej 
karty – OPS, gminna komisja rozwiązywania problemów alkoholowych, KMP, 
służba zdrowia, oświata. Ze służbą zdrowia mamy najwięcej kłopotów, najmniej 
rozpoczętych procedur niebieskiej karty. Usilnie pracujemy, żeby tak się nie działo. 
W 2019 roku służba zdrowia założyła 3 niebiskie karty.  
 
Klaudia Nietrzepka 
 - Mamy ogromny problem z dziećmi w przedziale 0-3. Lekarz pediatra jest 
pierwszą osobą, która może zauważyć, że dziecku dzieje się krzywda.  
 
Iwona Mikołajczyk 
 - Przez doniesienia medialne zaczęliśmy się zastanawiać dlaczego tak się dzieje, 
że  nie mamy sygnałów ze szpitala, że została rozpoczęta procedura albo 
informacji, żebyśmy rozeznali sytuację. Przesłaliśmy pismo do wszystkich 
przychodni w mieście z prośbą o zwrócenie szczególnych uwagi na sytuacje, które  
mogłyby świadczyć o krzywdzie dzieci. Zrobiliśmy szkolenie dla służby zdrowia  
i przyszły tylko 3 osoby. Jeżeli chodzi o edukację również jest dużo do zrobienia. 
Występowaliśmy do szkół, przedszkoli, zespołów szkół z prośbą o przesłanie 
informacji ile w danym roku zostało przesłanych pism o rozeznanie sytuacji dzieci 
do Sądu Rodzinnego. Okazało się, że były przedszkola gdzie żadne pismo nie 
zostało skierowane do Sądu Rodzinnego. W szkołach było podobnie. Nie wierzę, że 
nie ma takich sytuacji. Najwięcej niebieskich kart zakłada KMP, OPS. Szkoły też 
mają taki obowiązek, a go nie realizują. Dużo zorganizowaliśmy szkoleń dla 
oświaty, aby poszerzać świadomość i wiedzę. Kiedy Dyrektor, czy pedagog ma 
podejrzenie, że dzieje się coś złego to powinien informować Sąd Rodzinny.  
 
Stanisław Faber 
 - Przy jednej z rozmów z Dyrektorem szkoły zwrócono uwagę na długość 
postępowania w przypadku Sądu. Ma Pani wiedzę jak to wygląda? 
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Iwona Mikołajczyk 
 - Rzeczywiście postępowanie jest wydłużone, ale nie ma to znaczenia. Wczoraj 
wysłaliśmy pismo do przychodni o reagowanie na krzywdę. Z naszej strony jest 
dużo działań. Sztandarowym działaniem  jest kampania białej wstążki. Jest to 
kampania, która mówi o przemocy wobec kobiet. Czemu kobiet? Dane statystyczne 
mówią, że zdecydowanie więcej jest kobiet doświadczających przemocy. 404 
kobiety  w zeszłym roku doświadczyły przemocy, 45 mężczyzn, 350 dzieci. 
Kampania o zasięgu międzynarodowym trwa od 25 listopada do 10 grudnia.  
W dniach kampanii rozmawiamy z młodzieżą, klubem seniora, organizujemy 
konkursy. Jestem dumna z tej kampanii. Mamy bardzo dużo działań 
organizowanych. W kwietniu organizujemy duże szkolenie. Patrzymy jaka jest 
skala zjawiska, monitorujemy, diagnozujemy i koordynujemy działaniami, tak aby 
zmniejszać skalę zjawiska.  
 
Jarosław Potępa 
 - Jak wygląda kwestia niebieskich kart w mieście? 
 
Iwona Mikołajczyk 
 - W 2018 r. było 329 założonych niebieskich kart. W 2019 roku 317. Pracujemy  
z 250 rodzinami objętymi procedurą niebieskiej karty w danym roku.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Wydaje mi się, że podniosła się świadomość dzieci i dorosłych.  
 
Iwona Mikołajczyk 
 - Wiele spotkań odbywało się w temacie miejsc schronienia dla osób, którym 
dzieje się krzywda i nie chcą wracać do domu. W jakiejś części mieliśmy udział w 
tym, że w mieście powstał punkt interwencji kryzysowej, są mieszkania chronione. 
Bardzo potrzebne jest w mieście utworzenie Ośrodka Interwencji Kryzysowej. 
 
Jarosław Potępa 
 - Jaka jest ilość mieszkań chronionych? 
 
Klaudia Nietrzepka 
 - 2 mieszkania interwencyjne. Ogólnie dysponujemy 6 mieszkaniami.  
 
Iwona Mikołajczyk 
 - Ośrodek Interwencji Kryzysowej jest bardzo ważny i potrzebny.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Od 10 lat wnioskujemy o powstanie Ośrodka interwencji Kryzysowej. Udało się 
stworzyć Punkt Interwencji Kryzysowej.  
 

Ad. 5 

Wolne głosy i wnioski 

Andrzej Matusiak 
 - Czy rozeznaliście Państwo czy są jakieś budynki w mieście, w których można 
byłoby stworzyć Ośrodek Interwencji Kryzysowej? Myślę, że budynek szkoły przy 
ul. Kaszubskiej mógłby być dobrym miejscem na powstanie takiego Ośrodka.  
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Klaudia Nietrzepka 
 -  Nie myśleliśmy o lokalizacji. Przez 10 lat różne lokalizacje się pojawiały. 
Jesteśmy na etapie przygotowania symulacji finansowej powstania takiego 
Ośrodka.  
 
Monika Dudacy 
 - Proszę Państwa, wracając do tematu szkolenia Zespołu Interdyscyplinarnego 
przynoszą efekty. Coraz więcej Dyrektorów zdaje sobie sprawę z tego jakie są 
konsekwencje prawne jeżeli niebieskiej karty nie założą. Świadomość jest większa, 
ale jest również obawa ze strony Dyrektorów pretensjonalnego rodzica. Myślę, że 
duża praca jest wykonana, ale jeszcze dużo przed nami. Szkoleń z naszej strony 
jest bardzo dużo.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Kto jest uczestnikiem szkoleń? 
 
Iwona Mikołajczyk 
 - Jednostek oświatowych w mieście jest bardzo wiele. Na szkolenie kwietniowe na 
oświatę przeznaczyliśmy 30 miejsc. Szkolenie przewidziane jest na ok 90 osób. 
Organizujemy również szkolenia dla Dyrektorów i pedagogów.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Jak w Żorach wygląda funkcjonowanie takiego Ośrodka Interwencji Kryzysowej? 
 
Iwona Mikołajczyk 
 - Na początku pracy Zespołu Interdyscyplinarnego było zorganizowane spotkanie 
na którym był przedstawiciel Ośrodka Interwencji Kryzysowej w Żorach, który 
przedstawił działanie Ośrodka w Żorach. Cały czas mówimy o potrzebie utworzenia 
takiego ośrodka w naszym mieście.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Wiem, że Pani Prezydent chce, aby taki Ośrodek powstał w mieście.  
 
Jarosław Potępa 
 - Dziękuję za przybycie.  
 

Ad.6 

Przyjęcie protokołu z dnia 22 stycznia 2020 r.  

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad.7 

Zakończenie posiedzenia  

Przewodniczący Komisji Jarosław Potępa podziękował wszystkim za przybycie po 
czym zakończył posiedzenie.  
 
Protokołowała      Przewodniczący Komisji 
Monika Dulewicz           Jarosław Potępa 
 


